



请扫描二维码
关注本刊微信

ISSN 1005-829X
CN 12-1087/X

工业水处理[®]

INDUSTRIAL WATER TREATMENT



华北高品质水展

第十一届北京国际水处理展览会

第二十三届中国国际膜与水处理技术及装备展览会

WATERTECH CHINA (BEIJING) 2020

2020年10月19日-21日

北京 | 国家会议中心



30 000m² 规模

30 000+ 观众

800+ 展商

参展咨询

- +86 21 3323 1355 (环保与膜)
- +86 21 3323 1409 (净水)
- sales@watertechbj.com

主办机构



扫描上方二维码
查看更多展会资讯

ISSN 1005-829X



9 771005 829200

万方数据

中文核心期刊 中国期刊方阵双效期刊

主管单位：中海油天津化工研究设计院有限公司

主办单位：中海油天津化工研究设计院有限公司

 /2020
Vol.40 No.8

工业水处理

GONGYE SHUICHULI

(月刊)

1981年创刊

2020年第8期 (总第354期)

Vol. 40 No.8

主 编: 滕厚开

副 主 编: 李绍全 明云峰

主管: 中海油天津化工研究设计院有限公司

主办: 中海油天津化工研究设计院有限公司

编辑: 《工业水处理》编辑部

出版: 《工业水处理》编辑部

地址: (300131)天津市红桥区丁字沽三号路85号

编辑部电话: (022)26689330

广告部电话: (022)26689033 26678212

E-mail: iwt@iwt.cn

网址: www.iwt.cn

微信公众号: iwt1981

印刷: 天津中铁物资印业有限公司

责任编辑: 霍文敏



扫一扫

关注《工业水处理》公众号

国内总发行: 天津市邮政报刊发行局

国外总发行: 中国国际图书贸易总公司

中国标准连续出版物号: ISSN 1005-829X

国内统一连续出版物号: CN 12-1087/X

国内订 阅: 全国各地邮局(所)

邮 发 代 号: 国内 6-61 国外 4515MO

发 行 范 围: 公开发行

广告备案号: 津红监管广登[2019]1号

商标注册号: 728782

出 版 日 期: 2020-08-20

定 价: 国内 30.00(¥)

国外 16.00(\$)

本刊入选

- 全国中文核心期刊
- 中国期刊方阵双效期刊
- 中国科技论文统计源期刊(核心期刊)
- 中国科学引文数据库
- 美国化学文摘
- 俄罗斯《文摘杂志》
- 美国剑桥科学文摘
- 日本科学技术振兴机构数据库

目 次

专论与综述

- 过氧化钙缓释技术在地下水污染修复中的应用研究
..... 蒲生彦 侯国庆 吕雪等(1)
- 三元复合驱含油污水处理技术研究进展
..... 周勇 郭靖 梁家豪等(7)
- 凹凸棒土吸附 Pb(II) 的研究进展
..... 何佳康 王保明 吴冰玉等(11)
- 城镇污水生物脱氮除磷工艺存在问题的调控措施
..... 蒙小俊 王秋利 龚晓松(17)
- 氧化石墨烯材料在污水处理中的应用研究进展
..... 张洁 韩宗臻 李成刚等(23)

试验研究

- HRT、DO 和有机物对厌氧氨氧化脱氮性能的影响研究
..... 李亚峰 于耀滢 杨嗣靖等(27)
- 微气泡催化臭氧氧化-生化耦合工程装置运行性能
..... 施佳泽 张磊 张静等(32)
- 聚 N-乙基苯胺复合电极的制备与除菌性能
..... 刘浩 范贵锋 马玉聪等(38)
- BiOBr 基超声燃料电池构建与污染物去除研究
..... 吴文伟 张牧原 于婷婷等(43)
- 二氧化氯对再生水中摇蚊幼虫的灭活效果研究
..... 李小军 李进 王旭东等(48)
- 升流式厌氧氨氧化流化床反应器脱氮效能研究
..... 钱俊伟 黎紫江 王明明等(51)
- Fe₃O₄@SiO₂@TiO₂-AC 光催化降解水源水中腐殖酸
..... 冯宝瑞 刘海成 李阳等(55)
- 介质阻挡放电改善污泥水解及产甲烷性能
..... 董嘉琦 杨长河 熊匡等(60)

工业水处理

GONGYE SHUICHULI
(月刊)

《工业水处理》创刊于1981年,是由中海油天津化工研究设计院有限公司主办、国家工业水处理工程技术研究中心协办的专业性科技期刊。重点报道国内外有关工业废水、循环冷却水、锅炉水、工艺用水的水处理技术动态、专题述评、研究报告、工程案例、经验总结、科学管理及行业快讯等内容,适于从事水处理领域的高等院校师生、科研设计单位的工程技术人员及企业的运营管理人员订阅。

下期要目

- Ag/CeO₂/BiOBr 材料的制备及其对卡马西平的降解研究
- 壳聚糖衍生物絮凝剂对丁烯醛废水中 COD 的去除研究
- 水中双酚 A 的光化学降解研究进展
- 电絮凝-三维电极法预处理高浓度对氨基苯酚废水
- 改性燃煤废弃物吸附剂对水中 Pb²⁺ 的去除
- 除藻技术的优缺点比较、应用现状与新技术进展
- 炼化污水处理厂降耗及资源能量回收模式探讨
- 高氯环境下 MVR 废水处理装备材料的腐蚀与防护
- 垂直潜流湿地低碳脱氮过程中的分层效应

- 微波诱导 ClO₂ 催化降解水中 DBP 反应机理的研究
..... 曹向禹 田俊阳 李维鑫 (65)
- 猪骨羟基磷灰石的制备及其对铀的吸附
..... 骆毅 杨金辉 黎传书 等 (69)
- 石墨相氮化碳活化过硫酸钠暗反应降解亚甲基蓝
..... 王丽娟 张海潇 张锐 等 (75)
- 无磷无氮型阻垢剂 PESA-g-PAA/AHPS 阻垢缓蚀性能
..... 房婉玉 彭凌 陈东升 等 (80)
- 前置反硝化生物滤池处理化工企业生化尾水
..... 赵选英 刘君君 王智宁 等 (84)
- PFS-PDMDAAC 絮凝剂对超滤膜污染的减缓作用
..... 张爱文 种延竹 马桂香 (88)
- SBR-HASP 工艺处理苯酚废水效果的试验研究
..... 魏宏艳 宋玮华 (93)
- 复杂染料废水脱色菌的分离鉴定及特性研究
..... 初永思 范晓丹 苑宏英 等 (96)

分析与监测

- 酸化解聚-ICP-AES 法测定聚氯化铝中的有害元素
..... 石瑞瑞 胡丹 叶涛 等 (101)

工程实例

- 危废处置企业废水处理工程实例
..... 张信武 (104)
- A/O+MBR 工艺在煤化工综合废水处理中的应用
..... 王晓伟 姜春东 党康飞 等 (109)

经验交流

- 工业园区污水处理厂 SBR 系统提高脱氮效果实例
..... 李卓军 (112)
- 山东某炼厂除盐车站存在问题及解决措施
..... 曹宏伟 程建峰 王治民 等 (116)
- 某钢厂蒸发式空冷器的清洗
..... 王潇 (120)

水处理知识讲座 (26)

广告目次 (J1)

Industrial Water Treatment (Monthly)

Established in 1981

Vol.40, No.8, 2020

(Serial No.354)

Chief Editor: Teng Houkai

Vice Chief Editor: Li Shaoquan Ming Yunfeng

Sponsored by

CenerTech Tianjin Chemical Research and Design Institute Co., Ltd.

Edited by

The Editorial Office of Industrial Water Treatment

Published by

The Editorial Office of Industrial Water Treatment

Address: No. 3 Road Dingzigu, Hongqiao District, Tianjin, China

Postcode: 300131

Editorial Office: 86-22-26689330

Advertising Department:

86-22-26689033 26678212

E-mail: iwt@iwt.cn

URL: // www.iwt.cn

Distributed in China by

Tianjin Post Newspaper and Magazine Publishing Bureau

Distributed abroad by

China International Book Trade Co.

Subscribing place:

All the post offices in China

China standard serial number:

ISSN 1005-829X

China serial number:

CN 12-1087/X

Post distributing number:

domestic: 6-61 abroad: 4515MO

Issuing scope: Open Publishing

Publishing date: 2020-08-20

Price: 30.00(CNY)(Domestic)

16.00(US \$)(Foreign)

CONTENTS

SUMMARIES AND THESES ON SPECIAL TOPICS

Review on application of calcium peroxide controlled-release technology in groundwater pollution remediation

..... Pu Shengyan, Hou Guoqing, Lü Xue, et al(1)

Research processes on the treatment technologies of alkali/surfactant/polymer(ASP) flooding oily wastewater

..... Zhou Yong, Guo Jing, Liang Jiahao, et al(7)

Research progress of Pb(II) adsorption by attapulgite

..... He Jiakang, Wang Baoming, Wu Bingyu, et al(11)

Control measures for biological nitrogen and phosphorus removal processes of municipal wastewater

..... Meng Xiaojun, Wang Qiuli, Gong Xiaosong(17)

Research progress in the application of graphene oxide materials in wastewater treatment

..... Zhang Jie, Han Zongzhen, Li Chenggang, et al(23)

RESEARCH AND EXPERIMENT

The impact of HRT, DO and organic matter on the nitrogen removal performance of ANAMMOX

..... Li Yafeng, Yu Yaofu, Yang Sijing, et al(27)

Performance of full-scale combination system of microbubble catalytic ozonation and biological treatment

..... Shi Jiaye, Zhang Lei, Zhang Jing, et al(32)

Preparation of poly(*N*-ethylaniline) composite electrode and its biocidal ability

..... Liu Hao, Fan Guifeng, Ma Yucong, et al(38)

Study on the construction and pollutant removal of BiOBr-base ultrasonic fuel cell

..... Wu Wenwei, Zhang Muyuan, Yu Tingting, et al(43)

Inactivation effect on chironomid larvae in reclaimed water by chlorine dioxide

..... Li Xiaojun, Li Jin, Wang Xudong, et al(48)

The nitrogen removal efficiency of up-flow anammox fluidized bed reactor

..... Qian Junwei, Li Zijiang, Wang Mingming, et al(51)

Photocatalytic degradation of humic acid in source water by Fe₃O₄@SiO₂@TiO₂-AC

..... Feng Baorui, Liu Haicheng, Li Yang, et al(55)

Effect of dielectric barrier discharge on sludge hydrolysis and methanogenic performance

..... Dong Jiaqi, Yang Changhe, Xiong Kuang, et al(60)

Reaction mechanism of dibutyl phthalate degradation in water by microwave-induced ClO_2 catalytic oxidation

..... Cao Xiangyu, Tian Junyang, Li Weixin(65)

Preparation of porcine bone based hydroxyapatite and its adsorption to uranium

..... Luo Yi, Yang Jinhui, Li Chuanshu, et al(69)

Degradation of methylene blue by sodium persulfate dark reaction activated with graphitic carbon nitride

..... Wang Lijuan, Zhang Haixiao, Zhang Rui, et al(75)

Research on the scale and corrosion inhibition performance of PESA-g-PAA/AHPS as a biodegradable stabilizer without phosphorus and nitrogen

..... Fang Wanyu, Peng Ling, Chen Dongsheng, et al(80)

The treatment of chemical enterprise biochemical tail water by pre-denitrification biofilter

..... Zhao Xuanying, Liu Junjun, Wang Zhining, et al(84)

Mitigating ultrafiltration membrane fouling from composite flocculant PFS-PDMDAAC

..... Zhang Aiwen, Chong Yanzhu, Ma Guixiang(88)

Experimental study on the effect of SBR-HASP process on treating phenol wastewater

..... Wei Hongyan, Song Weihua(93)

Isolation, identification and characterization of decolorizing bacteria from complex dye wastewater

..... Chu Yongsi, Fan Xiaodan, Yuan Hongying, et al(96)

ANALYSIS AND DETERMINATION

Determination of hazardous elements in poly aluminum chloride by acid hydrolysis-inductively coupled plasma atomic emission spectroscopy

..... Shi Ruirui, Hu Dan, Ye Tao, et al(101)

PROJECT CASE

Sewage engineering example in the hazardous waste disposal plant

..... Zhang Xinwu(104)

Application of A/O+MBR process in comprehensive treatment of coal chemical wastewater

..... Wang Xiaowei, Jiang Chundong, Dang Kangfei, et al(109)

EXCHANGES OF EXPERIENCES

Examples of improving denitrification effect of SBR system in industrial park sewage treatment plant

..... Li Zhuojun(112)

Existing problems and solution for desalination station in a Shandong refinery

..... Cao Hongwei, Cheng Jianfeng, Wang Zhimin, et al(116)

Cleaning for evaporative air coolers of a steel plant

..... Wang Xiao(120)

Industrial Water Treatment (Monthly)

Founded in 1981, Industrial Water Treatment is a professional and technical journal sponsored by CenerTech Tianjin Chemical Research & Design Institute Co., Ltd. and cooperated by the National Engineering & Technology Research Center for Industrial Water Treatment reporting the technical dynamic information, special topic reviews, research reports, engineering cases, summary of experiences, scientific management and industry news flashes, etc. on industrial wastewater, circulating cooling water, boiler water, and process water etc. in China and abroad. It is suitable for teachers and students in colleges and universities, technologists in scientific research and design organizations, and operational & managerial personnel in enterprises in the field of water treatment to subscribe.

Advance Notice

- Synthesis of $\text{Ag/CeO}_2/\text{BiOBr}$ for degradation of carbamazepine
- COD removal in crotonaldehyde wastewater by chitosan derivative flocculant
- Recent advances in photochemical degradation of bisphenol A in water
- Pretreatment of high concentration *p*-cyanophenol wastewater by the combination of electrocoagulation and three-dimensional electrode method
- Removal of lead ions in solution by modified coal waste adsorbent
- Comparison of advantages and disadvantages of algae removal technology, application status and new technology progress
- Discussion on the mode of consumption reduction and resource & energy recovery for refinery wastewater treatment plant
- Corrosion and protection of mechanical vapor recompression distillation wastewater treatment equipment materials under high chlorine environment
- Stratification effect in the nitrogen removal process from low carbon water in vertical subsurface flow constructed wetland